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Spørgsmål 
Spørgsmål 286 

Vil ministeren gøre rede for, om regeringen støttede arbejdet med at øge 
den europæiske vaccineproduktionskapacitet, da statsministeren rejste til 
Israel for at drøfte vaccineproduktion med Østrig og Israel? Hvorfor kon-
centrerede regeringen sig ikke om vaccineproduktion i EU i stedet for at 
tage til Israel. 
 
Svar 
Regeringen har hele tiden understreget, at alle sten skal vendes, når det 
kommer til at sikre et robust dansk og europæisk vaccineberedskab. Rege-
ringen har fra start støttet den fælleseuropæiske vaccinestrategi og har op-
fordret til, at EU bidrager til at styrke europæisk vaccineproduktion, samt 
at der bliver lagt et hårdt fælles pres på vaccineproducenterne ift. at levere 
rettidigt. Regeringen har bl.a. drøftet europæisk vaccineproduktion med 
chefen for EU’s særlige vaccine taskforce, EU-kommissær Thierry Breton, 
under hans besøg i Danmark i marts 2021, hvor han bl.a. mødtes med 
statsministeren, erhvervsministeren og undertegnede. Breton taskforcen 
har siden afholdt ”match-making” event med deltagelse af danske virk-
somheder. 
  
Sideløbende med den europæiske vaccineproduktionsstrategi har regerin-
gen forfulgt en række spor for at sikre Danmarks langsigtede vaccinebe-
redskab. I forlængelse af statsministerens besøg i Israel arbejdes der på 
oprettelsen af en fælles forskningsfond. Der er ingen modsætning imellem 
dette arbejde og regeringens støtte til den fælleseuropæiske vaccinestrategi.  
  
Regeringen vil fortsætte med at forfølge relevante samarbejder på vacci-
neområdet, herunder i EU og evt. supplerende bilaterale samarbejder. 
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